
ŠÉF STÁLEJ KOMISIE PRE OČKOVANIE V
NEMECKU (STIKO) THOMAS MERTENS:
„NENECHAL BY SOM ZAOČKOVAŤ SVOJE
SEDEMROČNÉ DIEŤA“
- CZ24 News | 4. prosince 2021

NEMECKO: Šéf Stálej komisie pre očkovanie v Nemecku (STIKO) Thomas Mertens uviedol,
že v súčasnosti by nedal zaočkovať svoje vlastné sedemročné dieťa proti koronavírusu 

Mertens svoj postoj odvodnil tým, že je k dispozícii nedostatok informácií o znášanlivosti vakcíny vo
vekovej kategórii päť až jedenásť rokov. Dodal, že by ho zatiaľ nepresvedčilo ani to, keby EMA
schválila očkovanie spomínanej kategórie a označila ho za bezpečné.

Okrem údajov z registračnej štúdie vakcíny totiž neexistujú „žiadne údaje“ o znášanlivosti
vakcíny v spomínanej vekovej skupine. Vyjadrenia o možných dlhodobých následkoch alebo škodách
sú preto sotva možné.

Mertens vychádza z toho, že ťažké priebehy ochorenia sú u detí veľmi zriedkavé, treba preto
veľmi dobre zvážiť vedľajšie riziká vakcíny, najmä s ohľadom na možný zápal srdcového
svalu. Mertens nevidí dôvod, prečo by sa nedostatočná zaočkovanosť dospelých mala teraz
kompenzovať očkovaním detí.

Iná situácia je u detí s už existujúcimi ochoreniami, pri ktorých by sa očkovanie odporučilo, dodal
potom Mertens.

 

STIKO, ako nezávislý poradný orgán Inštitútu Roberta Kocha (RKI), chce ešte do 11. decembra
rozhodnúť, či odporučí očkovanie všetkým deťom v Nemecku. V súčasnosti sa v krajine môžu očkovať
ľudia starší ako 12 rokov.

Je ale isté, že meniaca sa nálada vo verejnosti, ale aj medzi politikmi nemôže byť meradlom pre
rozhodnutie komisie, či odporučiť očkovanie, hlavne ak ide o deti.

STIKO je od začiatku opatrné

Odporúčania komisie sú síce právne nezáväzné, ale nemecká vláda aj spolkové krajiny sa nimi
väčšinou  riadia.

Ako pripomína denník Echo24.cz STIKO v poslednej dobe čelí kritike, že svoje posudky vydáva s
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výrazným oneskorením oproti porovnateľným zahraničným inštitúciám. Čo priznal aj Mertens.

Opatrnosť je ale na mieste. Komisia už skôr bola zdržanlivejšia aj čo sa týka očkovania
starších detí. Približne do polovice augusta podporovala len očkovanie mládeže s vybranými
zdravotnými problémami, hoci politici boli za plošné očkovanie mládeže.
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